
2. LÉPÉS 
 



Szavak
 
�������! (�)   ember 
��	��! (�)   férfi,  férj 
��	����#	� (	�)   autó 
������ (	�)   könyv 

����� (	�)   levél,  bet* 

������ (#)   n ,  feleség 

����	���� (	�)   útlevél 

������!-#-�   nehéz 
"
�   itt 
"���� (létige) van 
"�"�   ott 
(���
� (#)   Görögország 
)��#��! (�)  - (��#��
� (#)   görög 

(ember/férfi - n ) 
"��#����!-�-�   görög 
������!-#-�   okos 
�	����!-#-�   kész 
"�����!-#-�   könny* 
������� (#)   tenger 
����!-�-�   jó 
��	������ (	�)   csirke 
���#�� (	�)    tanóra 

���#	�! (�)   tanuló (fiú) 
����	��� (#)   tanuló (lány) 
�"
���!-#-�   nagy 
�����!-�-�   kicsi 
���	���!-#-�   finom 
�, #, 	� (határozott nével )  a, az 
������!-#-�   szép 
&�

���� (#)   Magyarország 
&�

��! (�) – &�

����� (#)  

magyar (ember/férfi – n ) 
��
�	� (	�)   fagylalt 
���
� (	�)   gyerek 
���   hol, hova 
��
������ (	�)   rádió 
����	� (#)   saláta 
���	� (	�)   ház, lakás 
��
 ����!-#-�   modern 
	#������ (	�) telefon 
���# (#)   barátn  
����! (�)   barát 
 ��	#! (�)   térkép  
 ��	� (	�)  papír
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 !"! !"! !"! !"!  A NÉVSZÓ 
 

A névszónak három neme (hím-, n�- és semleges-), két száma (egyes 
és többes) és négy esete (alany-, tárgy-, birtokos és megszólító) van. Ez 
azt jelenti, hogy a határozott nével:t (a, az), a határozatlan nével:t 
(egy), a melléknevet, valamint egyes névmásokat és számneveket a 
f:név nemével, számával és esetével egyeztetni kell. 

 
 

 !"!"! !"!"! !"!"! !"!"!  A f:név neme 
 

A f�nevek neme a szó végz:dése alapján általában megállapítható. A 
leggyakoribb végz�dések a következ�k: 
 
HÍMNEM 
 
-��     ����� 
-��     ��$��� 
-��     ���$�� 

N*NEM 
 
-�       ���� 
-�       ���
�	� 

SEMLEGESNEM 
 
-�     �
��$� 
-�       �
��
 
-��    ������ 

 
 
 !"! ! !"! ! !"! ! !"! !  A határozott nével: és a melléknév egyeztetése a f:névvel 

 
A határozott nével: alanyesetben, nemek szerint a következ�: 

 
Hímnem:    � 
N�nem:    � 
Semlegesnem:  �� 
 

A határozott nével� használata a magyaréval nagyjából megegyezik, 
ugyanakkor alapvet� különbség, hogy a személy- és földrajzi nevek elé a 
görög mindig kiteszi azt:  o +&�$
�  (Kosztasz), � (
��
  (Maria), � 
,���
��
  (Magyarország). 
 

A melléknév hímnemben az -�� vég�, n�nemben az -� vég�, 
semlegesnemben az -� vég� f�nevek ragozását követi. A  	
�-� melléknév 
alanyesetben, a három nemben a következ�: 
 
Hímnem:   	
��� 
N�nem: 	
�� 
Semlegesnem: 	
�� 



 

 

 

8 

 
Nézzük meg a határozott nével�t, a melléknevet és a f�nevet 

alanyesetben együtt: 
 

 
� 

 
	
��� 

����� 
��$��� 
���$�� 

 

� 
 

	
�� ���� 
���
�	� 

 
�� 

 
	
�� 

�
��$� 
�
��
 
������ 

 
 
Példák 
 
� 	
��� ��������  
� 
������ ��$���  
� ������� ���$�� 
 
� -����� ����  
� �-�$��� �
��$�  
 
�� ������ �
��$�  
�� 	
�� �
��
 
�� ��	�� ������ 

a jó ember  
az okos férfi 
a nagy térkép 
  
a szép barátn   
a finom saláta 
  
a nagy fagylalt 
a jó gyerek  
a kis levél 

 
  

Személyekre vonatkozó népneveknél a görög nem melléknevet, 
hanem f�nevet használ, amit nagy kezd�bet�vel kell írni: 
 
a görög barát                  ) 
� ������� ����� 

a görög útlevél 
�� ������	� ��
�
$���� 

 
Ezen f�nevek magukban foglalják az ember, férfi, illetve n  jelentéseket 

is, ezért ezeket görögre fordításkor elhagyjuk:  
 
magyar ember/férfi = �������   
magyar n  = ���������   

görög ember/férfi = �������   
görög n  = �����
�� 
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 !"! !"! !"! !"!  Fordítás görögr:l magyarra 
 
$� ������ ���$� → a nagy ház 
� 
������ �
��$�� → az okos tanuló 
$�  �'�	��� �����
 → a nehéz (tan)óra 
$� �-�$��� 	�$-����� → a finom csirke 
� 	
�� ���� → a jó barátn  
� -����� .����
 → a szép Görögország 
, /�	�� ���
� (van) 0����
�. 1 Nikosz görög. 
2 .'
 ���
� ,���
�
�
. 1 Éva magyar. 
 
 
 !"! !"! !"! !"!  Fordítás magyarról görögre 
 
a nagy probléma → $� ������ ��-����
 
a görög útlevél → $� ������	- ��
�
$���� 
a szép csónak → � -����� ���	
 
a finom fagylalt → $� �-�$��� �
��$- 
a modern telefon → $� �'������ $��
���� 
a szép Olaszország → � -����� �$
��
 
Tibor magyar. 1 , Tibor ���
� ,'�����. 
Maria görög. 1 2 (
��
 ���
� .������
. 
 
 
 

 !  !  !  !   A LÉTIGE 
 
 

 ! !"! ! !"! ! !"! ! !"!  A létige használata 
 

A létige �
��� (van, tagadva nincs …, nem …) a legfontosabb ige.  
 
El�ször nézzünk néhány példát a létige használatára a magyarban: 

 
Én jó vagyok. Te jó vagy. A telefon jó. (↔ A telefon ott van). A telefon jó 
volt. A telefon jó lesz. A telefonok jók. A telefonok jók voltak. A telefonok jók 
lesznek.  
 

Láthatjuk, hogy a magyarban els� és második személyben kitesszük a 
létigét, ilyenkor az állítmány névszói-igei. Jelen id� egyes és többes szám 
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3. személyben viszont nem használjuk minden esetben, ilyenkor az 
állítmány egyedül a névszó.  

 
A görögben a létigét 3. személyben is használjuk, tehát ahol a magyar 

állítmány névszói, ott a görög igei-névszói, azaz összetett: 
 
T� $��
���� �
��� ����. A telefon jó.  
H �
��$
 �
��� �������. A saláta finom.  
To �
�$� �
��� ���. A papír itt van.  
2 .����
 �
��� ����	�. Görögország szép.  
 

 
 ! ! ! ! ! ! ! ! ! ! ! !  A létige ragozása 

 
 Egyes szám Többes szám 

1. személy �
���    vagyok �
�����     vagyunk 
2. személy �
���     vagy �
���/���
�$�  vagytok 
3. személy �
���      van �
���     vannak 
 
 
Példák 
 
�
��� ,'�����. 
�
��� -����� �
���. 
2 .����
 �
��� -�����. 
�
����� ��&. 
3�' �
���; 

Magyar vagyok. 
Szép gyerek vagy. 
Görögország szép. 
Itt vagyunk. 
Hol vagytok? 

 
 
 !  !  !  !   Fordítás görögr:l magyarra 
 
3�' ���
� $� �
��-����; → Hol van a rádió? 
4� 
�$�	���$� ���
� ��&. → Az autó itt van. 
4� %��� ���
� �-�$���. → A kenyér finom. 
3�' ���
� � (
��
; → Hol van Maria? 
4� �����
 ���
� �'�	���. → Az óra nehéz. 
3�' ���
�$�; 1 Hol vagyunk? 
.��
� ,'�����. 1 Magyar vagyok. 
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 !  !  !  ! !!!!  Fordítás magyarról görögre 
 
Hol van az autó? → 3�' ���
� $� 
�$�	���$�; 
Az autó jó. → 4� 
�$�	���$� ���
� 	
�-. 
A kenyér finom. → 4� %��� ���
� �-�$���. 
Nikosz ott van. → , /�	�� ���
� �	��. 
Görögország szép. → 2 .����
 ���
� -�����. 
Itt vagyunk. 1 .��
�$� ��&. 
Hol vagytok? 1 3�' ���$�; 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


